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SZIGETBECSEI
KRÓNIKA

A Petőfi Sándor Művelődési Ház bejárata

A nagyterem

Visszapillantó tükör
Aki gépkocsit vezet, jól tudja, hogy figyelmét elsősorban az előtte lévő 

térségre, útra kell összpontosítania. De azt is tudja, hogy a biztonságos ha-
ladás érdekében időnként a visszapillantó tükör segítségével a már megtett 
útról is folyamatosan információt kell gyűjtenie.

Most, az év vége felé, ilyen visszapillantásra hívjuk Önöket, Szigetbecse 
lakóit, barátait, a Szigetbecsei Krónika olvasóit.

Jó nevet választottak a község története első önálló lapjának. A krónika 
az értelmező szótár magyarázó szövege szerint: „...valaminek a történeté-
vel kapcsolatos események időrend szerinti összefoglalása.”

1999 novembere óta ezt teszi ez az újság, tehát éppen hat éve tudósít e 
kis település mindennapjairól, gondjairól, örömeiről. Ez alatt az idő alatt 
közösségnek, az itt élő egyéneknek, családoknak jutott mindkettőből. Nem 
feledve a gondokat, ezúttal az örömöket gyűjtjük csokorba. Tehetjük ezt 
joggal azért is, mert a lassan lecsengő 2005-ös év kiemelkedően sikeres 
volt.

Már a VII. évfolyam első számának, a 2005. január-februári lapszámnak 
első oldalán megjelenő írás címe is optimista: „Új év -  a falufejlesztés foly-
tatódik”. Folytatásról szólni jogos volt, hiszen a márciusi falugyűlés és köz-
meghallgatáson a polgármesteri beszámolóban elhangzott, hogy 2004-ben 
18 községfejlesztési terv valósult meg. Erre áldozták a község költségveté-
sének 22%-át!

A krónika az év folyamán beszámolt még arról, hogy megérkezett a 
Kincstári Vagyonügynökség engedélye, és ezzel nagy lépéssel haladt előre 
a szigetbecsei holtág régen szorgalmazott tulajdonlásának ügye. Késede-
lemmel ugyan, de elkészült a község tulajdonában lévő bolt épület felújítá-
sa. A közelmúltban létesített közparkok közül utolsóként az orvosi rendelő 
előtti terület szépítése fejeződött be az idén. A Szigetbecse Községért Ala-
pítvány sikeres pályázata tette lehetővé a kis zöldterület „bebútorozását”: 
ide kandeláber, ivókút, padok kerültek. Újabb utakat láttak el szilárd burko-
lattal. A fejlesztések anyagi hátterét a költségvetés, a támogatók felajánlása 
és nyolc sikeres pályázaton nyert pénz jelentette. így összesen 115 millió 
jutott Szigetbecse fejlesztésére! Ezt nem sok kistelepülés mondhatja el ma-
gáról!

A három legnagyobb bemházásról szólunk utoljára. A község -  mint az 
már közismert -  három SAPARD (európai uniós) pályázaton 56 millió fo-
rintot nyert. Ennek segítségével és költségvetési pénz felhasználásával 
megújult a Balassi téri tó és környéke, kívül-belül felújították az André 
Kertész Múzeumot és a művelődési házat. Mindhárom nagy beruházás 
munkálatait 2004-ben már elkezdték, és mindhárom idén, a tervezett idő-
ben elkészült.

A község lakói ezeket a létesítményeket emlékezetes ünnepségek kereté-
ben vették és vehetik birtokukba: az idei falunapot a Balassi téri tó partján 
rendezték, szeptember 23-24-én volt a megszépült és kibővített művelődési 
ház ünnepélyes átadása, és október 15-én a felújított André Kertész Múze-
umban emlékeznek meg ünnepélyes keretek közt a világhírű, Szigetbecsé-
hez egész életében szorosan kötődő fotóművész halála 20. évfordulójáról.

Folytatjuk utunkat! Tartsanak velünk és továbbra is vegyenek részt tevő-
legesen községünk fejlesztésében.

Parkrészlet
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Testületi ülés

• Az I. félév költségvetésének áttekintése

abban, hogy a nagy költséggel, nagyon szé-
pen felújított ház jelen állapotát meg kell 
őrizni, a rendezvényeket minden esetben ki-
jelölt felelős személynek kell felügyelnie. A 
jövőben szükség lehet a művelődési ház mű-
ködését szervező személy alkalmazására.

• Újabb internetes szolgáltató jelentkezett

• Civil szervezetek a művelődési ház működéséről tárgyaltak

2005. szeptember 19.
Bensőséges ünnepséggel kezdődött a testü-

leti ülés. Bukovszky István, a térség megyei 
közgyűlési képviselője köszöntötte a polgár- 
mestert abból az alkalomból, hogy augusztus 
20-án Magyar Köztársasági Arany Érdemke-
reszt kitüntetést vehetett át. Jókívánságaikat 
fejezték ki a képviselők is.

***

Az ülés első napirendi pontjaként Raffay 
Béla igazgató számolt be az általános iskola, 
a tóparti óvoda és a társulás 2005. év I. félévi 
költségvetésének végrehajtásáról. A pénzü-
gyi egyensúly mindhárom intézménynél 
rendben van, a terveknek megfelelően alakul-
tak az időarányos kiadások és bevételek. A 
beszámolót a testület egyhangúlag elfogadta.

***

Második napirendi pontként a testület 
meghallgatta Szigetbecse Község Önkor-
mányzata 2005. I. félévi költségvetési beszá-
molóját. A bevételek és kiadások időarányo-
san teljesültek. A beszámolót a testület egy-
hangúlag elfogadta.

***

Losonczy Béla jegyző tájékoztatást adott a 
közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás 
általános szabályairól szóló törvény változá-
sairól. A törvény 2005. november elsejével 
lép hatályba. (Erről külön ismertetés a 3. ol-
dalon olvasható.)

***

A regionális csatornahálózat és szennyvíz- 
tisztító telep üzemeltetése során felmerülő 
külön költségeket a társulásban résztvevő hat 
település között kell elosztani. Erre különbö-
ző módozatok lehetségesek. A társult telepü-
léseknek kell véleményt alkotnia a megosztás 
módjáról. Miután a társulásban Szigetbe-
csén a legjobb a rákötések aránya, az ehhez 
az adathoz kötődő százalékos befizetés mó-
dozata a legkedvezőbb (a költség 3,5%-a ju t-
na így rá). A testület emellett a módozat mel-
lett szavazott.

***

Előzőleg a pénzügyi bizottság már tárgyal-
ta azt a bejelentést, hogy a már működő in-
ternetes szolgáltató cég mellett egy másik 
cég is szeretne beszállni az internetes szol-
gáltatásba. A kérelem a testület elé került, 
ahol mindkét cég képviselője elmondta ér-
veit. A Szigetbecsén már működő KEVE- 
NET képviselője hangoztatta, hogy a szol-

gáltatást illetően kezdetben voltak hibák, de 
ezeket azóta kijavították. A konkurens cég 
nem szerelheti fel az övék mellé berendezé-
sét a víztoronyra, mert az műszakilag lehetet-
len. A jelentkező konkurencia véleménye 
szerint viszont, miután más frekvencián dol-
goznak, berendezésük a víztornyon nem za-
varná a KEVE-NET szolgáltatását. A testület 
a kérdést visszautalta a műszaki bizottsághoz 
további megbeszélések lefolytatása és a vita 
eldöntése érdekében. A probléma ezután ke-
rül újra a plenáris ülés elé.

***

Fejesné Schwarcz Erzsébet és Lumei Sán- 
dorné beszámolót adott az augusztus végi fa -
lunapról, melyet rendkívül sikeresnek érté-
keltek. Szerencsés volt a helyszín megválasz-
tása. A Balassi téren tágas tér állt a résztve-
vők rendelkezésére, és az ünnep kitűnő alka-
lom volt arra, hogy a községbeliek ténylege-
sen birtokba vegyék a megszépült Balassi te-
ret a tóval és a körülötte kialakított, parkosí-
tott sétánnyal.

***

Magasitz Lajos vázolta az elképzeléseket 
arról, hogyan emlékezik meg Szigetbecse 
André Kertész halálának 20. évfordulójáról. 
Az ünnepség helyszíne az André Kertész 
Múzeum lesz. Ebből az alkalomból emlék-
táblát helyeznek el.

***

Tárgyaltak a képviselők a Jókai utca 
nyomvonalának kialakítása során felmerült 
birtokügyekről. Több telektulajdonos telké-
ből kisebb-nagyobb darabot ki kellett sajátí-
tani, és ezért annak idején nem kaptak térí-
tést. Két tulajdonosnak viszont nőtt a telke. A 
képviselők egyetértettek abban, hogy ezért a 
növekményért nem kell a tulajdonosoknak f i -
zetni, viszont a növekmény átírásával járó 
költségek őket terhelik.

***

A Művelődési, Egészségügyi és Szociális 
Bizottság elnöke, Fejesné Schwarcz Erzsébet 
beszélt arról, hogy a civil szervezetekkel 
folytatott megbeszélések során a résztvevők 
kifejezték örömüket, hogy a megújult műve-
lődési házban külön helyiség áll a civil szer-
vezetek rendelkezésére.

A megbeszélés során javaslatok hangzot-
tak el arról, hogy milyen feltételekkel lehet 
ezt a helyiséget, valamint a nagytermet 
igénybe venni. A képviselők egyetértettek

Dr. Gótzy Gyula képviselő, az üdülőhelyi 
bizottság elnöke tolmácsolta az üdülőterüle-
ten letelepedettek kérését, hogy ott is egész 
évben, tehát télen is legyen rendszeres sze-
métszállítás. Az ügyben tárgyalást kezdemé-
nyeznek a szemétszállító vállalattal a lehető-
ségekről és költségekről.

Meghívó
Szigetbecse Község Önkormányzata nevé-
ben tisztelettel meghívom a község lakóit 
Andi é Kertész fotóművész (1894-1985) 

halálának 20. évfordulója alkalmából tar-
tott megemlékezésre és emléktábla avatásra 

2005. október 15-én 
(szombaton) 14.00 órára.

A találkozás helye:
André Kertész Emlékmúzeum 

Szigetbecse, Makádi út 40.
Magasitz Lajos, polgármester

Anyakönyvi hírek 

(Születések
2005. augusztus 11.

Huszti Judit és Virág Péter gyermeke 
Bertalan Botond 

2005. augusztus 16.
Vészé Gabriella Anikó és 

Németh Zsolt István gyermeke 
Zsolt Tamás 

2005. augusztus 18.
Kovács Mónika és Gréczi Árpád gyermeke 

Jázmin Viktória

Elhunytak
Dickmann Jenőné
sz.: Krausz Julianna

4L
2005. augusztus 16. Élt 75 évet 

Izsák András
2005. szeptember 10. Élt 65 évet 

Hargitai Antalné sz.: Mayer Mária 
2005. szeptember 18. Élt 90 évet 

Kovácsné Zagyva Ibolya 
2005. szeptember 25. Élt 42 évet

Köszönetét mondunk mindazoknak, 
akik feledhetetlen halottunkat utolsó útjára 
elkísérték, sírjára virágot, koszorút helyez-
tek, mélységes gyászunkban együttérzésü-
ket fejezték ki.

Borbély család
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Képviselő sarok:
Királyrét, a becsei üdülősor időről időre felbukkan a Sziget 

becsei Krónika híreiben, cikkeiben. Jelzi ez is, hogy ez a terű 
let mind szorosabban kötődik a Dunától kissé távolabb húzó 
dó községhez.

Amikor a Duna-part lakatlan volt, a sűrű nádasokban hábo-
rítatlanul éltek a vízhez, vízparthoz kötődő állatok. Aztán felfedezték 
ezt a területet a horgászok, az üdülők. Sorban épültek a kisebb-na-
gyobb horgásztanyák, hétvégi házak.

Ma már az egykori nyaralók közül 
mind többen végleg letelepednek itt.
Közéjük tartozik dr. Gótzy Gyula, aki 
második ciklusát szolgálja a szigetbe-
csei képviselő-testületben.

Kapcsolata a községhez évtizedes,
1980 óta pedig családjával állandó la-
kos itt. Az üdülősori kis faházat azóta ki-
bővítették, a doktor úr innen jár be fővá-
rosi munkahelyére.

Érthető, hogy a testületben is elsősor-
ban a közvetlen környezetének ügyeit 
képviseli, ő az üdülőhelyi bizottság elnö-
ke. Legutóbb éppen azt a kérést tolmá-
csolta az ülésen, hogy legyen az üdülőso-
ron szemétszállítás a téli hónapokban is.

Tisztsége kapcsán arról kérdeztük, állandó lakosként, képviselő-
ként milyennek látja a község és az üdülőterület kapcsolatát?

-  Amikor a horgászok, nyaralók kezdték belakni a Duna-partot, a 
községbeliek némi ellenszenvvel figyelték a folyamatot. De mindez 
már a múlté, a gyanakvásnak, ellenszenvnek nyoma sincs, sőt! A be- 
cseiek tapasztalták, hogy a nyaralók itt vásárlóként, megrendelőként 
jelentkeznek, szolgálatokat vesznek igénybe.

A község vezetői mindent megtettek, hogy a becsei üdülőterület is 
fejlődjön: a csatornázás kivételével teljes a közművesítés. Van vil-
lany, telefon, ivóvízvezeték, és most fejeződött be a gázvezeték kiépí-
tése. Az üdülők kétharmada már rákapcsolt a vezetékre. Az út egy kis 
szakasz kivételével szilárd burkolatot kapott. Mindez köszönhető a 
község támogatásának és a sikeres pályázatoknak. így egyre több ko-
rábbi nyaralóvendég számára válik lehetővé a végleges letelepedés.

-  Munkássága nyomán Királyrét a magyar lovassport egyik ismert 
színterévé vált. Mint a GÓ-LÓ BT. Királyréti Lovasklub elnöke, ren-

dr. Gótzy Gyula

Gótzy Márton Andor 2005.
ifjúsági

dezője az évenkénti Aranyos Kupa díjugrató versenynek, és 
1997 óta minden év szeptember első szombatján itt kerül sor 
az IPA Kupa díjugrató viadalra. Ekkor a lovasrendőrök 
mutatják be tudásukat. Hogyan alakult kapcsolata a lovas-

sporttal?
-  Fiatalon a síválogatott tagja voltam, majd orvosként az Újpesti 

Dózsa lovasai, később az öttusa válogatott körében kötöttem életre
szóló barátságokat és szerettem meg a 
lovakat. Vágyam volt egy saját ló, és ezt 
a lehetőséget itt a Királyréten kaptam 
meg. Az egykori tsz istállói itt vannak a 
lakásunkkal szemben. Ma 15 ló áll az 
istállóban, és nem egy környékbeli fiatal 
ismerkedett meg itt a lovakkal, a lovas-
sporttal. Köztük a 15 éves Marci fiam a 
legtehetségesebb: a díjugratásban kö-
zépiskolás bajnoki sikerei után meghí-
vást kapott az országos ifjúsági bajnok-
ságra.

-  A Magyar Lovas Szövetségben fon-
tos tisztséget tölt be: a díjugrató szakág 
elnökségében az amatőrök vezetője.

-  Ennek a részlegnek valóban kiemel-
kedő a jelentősége, mert ide tartozik a magyar lovassport nagyobb 
hányada és az utánpótlás-nevelés.

-  Milyen tervei vannak az üdülőterület és a királyréti lovasbázis 
fejlesztésében?

-  Távlati tervünk a csatornahálózat kiépítése, ami a makádi gerinc-
vezetékre való rákapcsolással válhatna valóra. Ez azonban most csak 
a nagyon távoli jövőben látszik megvalósíthatónak. Közelebbi 
elképzelésem a királyréti pályán rendezett versenyek továbbfejleszté-
se. Idén már I. kategóriás versenyt is rendeztünk! Szeretnénk bővíteni 
az istállókat, és dédelgetett tervem az egykori intézői lakás felújítása. 
Ez az épület lovas-klubéletnek adhatna teret, lovas táborok 
szervezését, konferenciák, továbbképzések rendezését tenné lehető-
vé, és a falu számára is amolyan „kihelyezett” kulturális központot 
jelenthetne. Természetesen ezt a tervet csak pályázati pénz elnyerésé-
vel lehetne megvalósítani.

Terveinek valóra váltásához, képviselői munkájához sikert és jó  
egészséget kívánunk!

évi Aranyos Kupa sorozat 
bajnoka

Gondolatok a kitüntetésről
Augusztus első napjaiban meghívót kaptam a Belügyminisztéri-

umtól a 19-én megrendezendő augusztus 20-i ünnepségre a 
közvetlen hozzátartozómmal együtt. Feleségemmel oldalamon 
léptem be a BM épületébe. Az ünnepi beszéd és a műsor után kö-
vetkezett a kitüntetések átadása. Itt hangzott el az én nevem is, és 
a miniszter asszony átadta érdemes és eredményes munkásság elis-
meréseként a Magyar Köztársasági Arany Érdemkereszt kitünte-
tést. Nagyon boldog voltam, hogy ilyen megtiszteltetés ért. Végig-
gondoltam közel 50 esztendős munkásságomat, az elmúlt 15 évi 
polgármesteri tevékenységemet és úgy éreztem, hogy e nem rövid 
idő alatt tettem valamit a közösségekért, az emberekért, hisz ez az 
emberi élet egyik fő célja és értelme. Örömmel eltelve tértünk haza 
ezen a napon.

Bár a kitüntetést én vettem át, a dicsőség mindazoké, akik az 
elmúlt években, évtizedekben munkámat segítették, így a sziget- 
becseieké, a képviselő-testületé is.

Köszönet ezért mindenkinek.
Tisztelettel Magasitz Lajos, polgármester
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„Nem csináltunk hegyeket,
Létrehozóinak vitathatatlan jó szándékát tükröző, de az évtizedek 

alatt tökéletesen lepusztult, minden részletében elavult „művház”-ért 
nincs aki könnyet ejtene. Megérett a megújulásra. Ám a közelmúltig 
olyan ember sem volt sok, aki reménykedett volna újjászületésében.

Szigetbecse képviselő-testülete azonban már többször bizonyította, 
hogy bátor és cselekvőképes emberek gyülekezete. Amikor megnyílt 
az európai uniós pályázatok lehetősége, Szigetbecse az elsők között 
állt be a pályázók sorába -  és nyert!

Ebben az évben három jelentős fejlesztés valósult meg SAPARD pá-
lyázati pénz felhasználásával. Ez példa nélkül áll a hasonló nagyságú, 
lélekszámú községek körében! Szigetbecse gondos, előrelátó gazdál-
kodással tartalékolta a pályázatokban megjelölt fejlesztések megvaló-
sításához szükséges önrészt. Annak érdekében, hogy a művelődési ház 
ne csak megújuljon, de bővülhessen kihasználhatósága, még 19 milliót 
„varázsoltak” elő. így kialakítható lett a civil szervezetek rendelkezé-
sére álló kis klubhelyiség.

A másik sikeres uniós pályázat révén újra víz csillog a korábban tel-
jesen feltöltődött, növényzettel benőtt Balassi téri tóban. A teret, a tó 
körüli sétányt az augusztus végi falunap alkalmával vehették birtokuk-
ba a becseiek. André Kertész halála 20. évfordulóját október 15-én pe-
dig már egy kívül-belül felújított múzeumban ünnepelhetik a község 
lakói és a vendégek.

Az égiek továbbra is szeretik Szigetbecsét, mert azon a napon, 
szeptember 23-án, amikor ünnepség keretében nyilvánították befe-
jezettnek mindhárom fejlesztést, gyönyörű kora őszi -  késő nyári? -  
simogató meleg, napfény fogadta a meghívottakat. Eljöttek mindazok, 
akik sokat tettek a siker érdekében: a tervezők, az engedélyező hatósá-
gok, a kivitelezők, vállalkozók és alvállalkozók, dr. Molnár Pál pro- 
jektmanager, a műszaki ellenőrök, a község képviselő-testületének tag-
jai, a polgármesteri hivatal dolgozói.

Eljött Cser József, az MVH kirendeltség vezetője, Gulyás József, a 
megyei közgyűlés alelnöke, országgyűlési képviselő. Miután valameny- 
nyi meghívott hozzájárult a beruházás sikeres létrejöttéhez, látható 
örömmel járták be a művelődési ház megszépült helyiségeit, ahol min-
den apró részlet gondos munkáról tett tanúbizonyságot.

Ezután a vendégsereg elsétált az André Kertész Múzeumhoz. Meg-
ismerkedtek a múzeum létrejöttének történetével, hallhatták, milyen 
kapcsolata volt a világhírű fotóművésznek Szigetbecsével, és megte-
kintették a kiállításokat.

Újabb rövid, kellemes séta következett. A menet megérkezett a Ba-
lassi térre. Itt a tó újraélesztésének történetével ismerkedtek, majd visz- 
szasétáltak a művelődési házba. Ennek szépen kialakított bejárat fölöt-
ti homlokzata immár büszkén hirdeti feliratával, hogy a ház Petőfi Sán-
dor nevét viseli.

Magasitz Lajos polgármester, az ünnepi szónok azzal kezdte beszé-
dét, hogy örömmel áll itt, hiszen a több éven átnyúló, hónapokig tartó 
tervezés és a kivitelezés időre befejeződött. A ház arra vár, hogy a köz-
ség lakói birtokba vegyék, használják. A munka során mindenki a leg-
jobbját nyújtotta.

A polgármester ezután bemutatta a községet. Szólt a lakók számáról, 
az intézményekről, a vállalkozókról, a 15 év legfontosabb fejlesztései-
ről. „Szorgalmasan pályáztunk, takarékosan gazdálkodtunk, így jöttek 
létre évről évre a fejlesztések. Nem csináltunk hegyeket, de völgyeket 
sem hagytunk. ”

Köszönetét mondott az együttműködő lakosságnak, a segítőkész vál-
lalkozóknak és a képviselő-testület tagjainak, akik szíwel-lélekkel, 
teljes figyelemmel vettek részt a falufejlesztésben.

Szólt a bemutatott három nagy beruházásról, és ennek kapcsán külön 
köszönetét mondott az MVH regionális kirendeltség munkatársainak 
korrekt, segítőkész együttműködésükért. Ugyancsak köszönetét fejezte 
ki a megyei önkormányzat vezetőinek, akiknek segítségével további öt

Indul a körséta

Ismerkedés az André Kertész Emlékmúzeummal

A vendégek a Balassi-tó partján
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de völgyeket sem hagytunk”
fejlesztés valósulhatott meg pályázati pénz felhasználásával. Ezek 
között van három utca szilárd burkolattal való ellátása.

Végül békességes, biztonságos életet kívánt Szigetbecse lakóinak 
és azt, hogy használják örömmel az új közösségi tereket.

A vendégek közül először Gulyás József kapott szót. Felidézte, 
hogy voltak akik azt jósolták, hogy az Európai Unióhoz való csatla-
kozásunk nagy vesztesei a kistelepülések lesznek. Szigetbecse is élő 
cáfolata ennek. Ez a kisközség bebizonyította, hogy az a közösség, 
amely képes világosan megfogalmazni jövőjét, jó stratégiát választ a 
célok eléréséhez és képes az együttműködésre, együttgondolkodásra, 
az támogatásra talál -  az nyer!

A sétán látottak alapján összehasonlítást tehetett: az ami itt néhány 
10 millióból megvalósult, valamivel távolabb sokszoros ráfordítást 
igényelne. Az itteni siker magyarázata az itt élők, a község vezetői-
nek szemléletében található. Mindenütt látható, hogy a falu ügyét jó 
gazda módján vezetik: amit láttak, azt már méltán lehet a XXI. szá-
zadba illeszteni. Hangsúlyozta, hogy már a község határát átlépve 
érezni, látni, hogy itt a lakosok szorgalommal, odaadással szépítik, 
fejlesztik lakóhelyüket: szépek, gondozottak a házak, az udvarok és a 
közterek, utak.

Itt a vezetés világos célokat fogalmaz meg, és mozgósítani tudja az 
embereket azok elérése érdekében. A most átadott három beruházás 
mindegyike több mint egyszerű felújítás: új értékeket is hozott létre. 
Látható, hogy a munkák során vigyázó szemek figyelték, hogy egyet-
len fülér sem menjen veszendőbe. Sajnos tapasztaljuk, mondta Gu-
lyás József, hogy a híradásokat a viták ismertetése uralja. A rossznak 
van hírértéke, és ez elfedi a teljesítményt. Pedig kellene a jó példa, 
olyan, amilyet Szigetbecse mutatott fel.

Cser József volt a következő szónok. Elmondta, hogy az ő kezén 
mennek át az uniós pályázatok, és így módja volt megismerni Sziget-
becse vezetőinek gondolkodásmódját, cselekvési stratégiáját: szerve-
zett munka, világos jövőkép, rendszerben való gondolkodás. Az, 
ahogy itt együtt tervezett, cselekedett a községvezetés, a lakosság, a 
tervező és a kivitelező, az példaértékű, azt tanítani kellene!

Cser József a községgel kapcsolatos adatokból kiemelte azt, hogy 
itt 91 vállalkozás működik. Ez az itt élők önmagukba, a vezetőkbe, a 
jövőbe vetett hitét tükrözi.

Beszéde végén azt kívánta, hogy ebben a szép kis községben talál-
ja  meg mindenki azt az irigylésre méltó nyugalmat és békét, amit itt 
érzett.

A szigetbecsei általános iskola tanulói adtak kedves műsort. Bemu-
tatkozott a német tánccsoport, láthattunk vidám jeleneteket. A nagy 
tetszéssel fogadott műsor szavalatokkal fejeződött be.

Az ünnep másnap délután folytatódott. Ekkor a község lakói kap-
tak meghívást a művelődési házba. Több mint háromszázan jöttek el, 
hogy birtokba vegyék a megszépült közösségi házat. Megtelt a nagy-
terem, az előtér és sokan az udvaron rekedtek. A polgármester beszé-
de végén átadta a házat a község lakóinak. Kívánta, hogy használják 
örömmel, nemes célokra, legyen a kultúra, a barátság, a közösség 
színtere és vigyázzanak rá, mint közösségi tulajdonra.

Losonczy Béla jegyző ezután tudatta a jelenlévőkkel, hogy a pol-
gármester úr augusztus 20-án érdemes és eredményes munkássága el-
ismeréseként a Magyar Köztársasági Arany Érdemkereszt kitüntetés-
ben részesült.

Ezután az iskolások megismételték előző napi műsorukat, és bemu-
tatkozott a Hufnagel Aladár vezette Szigetbecsei Zenebarátok 
Együttese. A műsor megérdemelt nagy sikert aratott. Kitűnő hangu-
latban folytatódott az ünnepség. A táncolok felavatták a megszépült 
nagytermet, a zenét a nagyszerű Szigetújfalui Fúvószenekar szol-
gáltatta.

Az avatóünnepség bizonyára maradandó, szép emléke lesz a részt-
vevőknek.

Az általános iskolások műsora

A civil szervezetek klubszobája

Baráti beszélgetés a nagyteremben
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A láthatatlan hadsereg

Katasztrófa. Baljós szó, az ember megbor-
zong, ha csak hallja is. Az emberiség létszá-
mának növekedésével mind gyakrabbak és 
mind nagyobb méretűek azok a katasztrófák, 
melyeket emberek, az emberi tevékenységek 
okoznak. Az egyes területeken pedig drámai-
an növekvő népsűrűség növeli a természeti 
katasztrófák érintettjeinek számát is. Szinte 
naponta kapunk hírt emberi felelőtlenség, 
mulasztás, terror vagy harci cselekmény 
miatt bekövetkező katasztrófáról. Nem kell a 
messzi távolban szökőártól, tájfuntól szenve-
dő embertársainkra gondolni, a határainkon 
belül és közvetlen szom-
szédunkban is megmu-
tatta a természet, hogy 
nem lehet megfeledkezni 
erejéről.

A leggyakoribb termé-
szeti csapás hazánkban 
az árvíz, de átéltünk már 
rendkívüli időjárás -  vi-
har, aszály, belvíz, erdő-
vagy bozóttüz, nagy hó-
esés -  okozta tragédiá-
kat, nehézségeket, és ha 
ritkán is, de előfordul 
földrengés.

Féljünk, rettegjünk at-
tól, ami bekövetkezhet, 
ami kiszámíthatatlan?

A félelem rendkívül 
rossz lelkiállapot, bénít, 
akadályoz a cselekvésben. Helyesebb fel-
mérni lehetőségeinket, megtanulni, mit tehe-
tünk magunk a bajok megelőzése érdekében, 
és azt, hogy hová, kikhez fordulhatunk segít-
ségért.

Esetenként a bajban a rendőrség, a tűzoltó-
ság hamar eszünkbe jut. Látjuk munkatársai-
kat az utcán, intézkedés közben. Van azon-
ban egy szervezet, melyről keveset tudunk. 
A katasztrófavédelem országos szervezet. 
Helyi kirendeltségeiben a polgári védelem 
munkatársait, a szervezet egészét láthatatlan 
hadseregnek nevezném. Munkájuk legfonto-
sabb része a felkészülés a legkülönbözőbb 
katasztrófákra és arra, hogyan működjenek 
együtt más, veszélyt elhárító mentést végző 
szervekkel.

Erről kérdeztük a Ráckeve székhelyű pol-
gárvédelmi kirendeltség vezetőjét, Farkas 
László polgári védelmi alezredest:

„Örülünk az érdeklődésnek, mert tevé-
kenységünket valóban kevesen ismerik. Egyik 
feladatunk éppen az emberek tájékoztatása. 
A tudás a mi munkánkkal kapcsolatban életet 
menthet!

Alkotmányunk minden állampolgár köte-
lességévé teszi a haza védelmét. Minden tele-

pülésen vannak polgári védelmi szervezetek. 
Mindenütt a polgármester jelöli ki azokat, 
ákik katasztrófa esetén rendelkezésre állnak.

A polgári védelem munkatársainak köte-
lességét, intézkedéseit, cselekvésük módját 
törvények szabályozzák. Miután a katasztró-
fá k  többsége váratlanul következik be, külö-
nösen fontos az emberi életet, javakat fenye-
gető helyzetben a gyors cselekvés. A polgári 
védelem sok más katasztrófa-elháritó, men-
tést végző szervezettel működik együtt. Rend-
szeres gyakorlással gyakorlatok során pró-
bálják ki az együttműködés hatékonyságát.

Cselekvési tervet dolgozunk ki különböző 
vészhelyzetekre, ezeket egyeztetjük a telepü-
lések polgármestereivel. Pl. előfordulhat 
olyan nagy havazás, hogy a hótorlaszok 
miatt egy település nem közelíthető meg. 
Ilyenkor biztosítani kell a bajba jutott utasok 
elhelyezését, ellátását. Meg kell szervezni a 
hótól elzárt település lakóinak élelemmel, 
ivóvízzel való ellátását stb.

Magyarországon a településeket 1-4-es 
skálán sorolták be veszélyeztetettségüket f i -
gyelembe véve. 69%-uk valamilyen formá-
ban érintett, a legtöbb árvízveszély miatt 
(Szigetbecse is emiatt kapott 2-es besoro-
lást). Térségünkben minden gát állami keze-
lésben van, a vízügy végzi a szakmai felada-
tokat, veszély esetén a polgári védelem velük 
működik együtt.

Néhány példával mutatnám be tevékenysé-
günk sokrétűségét. Ez év elején bejelentés ér-
kezett Szigetbecséről, hogy erős gázszagot 
éreznek. Miután a szakvizsgálat megállapí-
totta, hogy nincs hiba a gázvezetékben, meg 
kellett keresni a szag forrását. Kiderült, hogy 
egy makádi telephelyről eltulajdonítottak egy 
170 literes fémtartályt, amibe a közhaszná-
latban lévő gázt, illatosító szert tároltak. A

tolvaj Becse külterületén egy erdőben kiürí-
tette a tartályt. A felderítésben, a kárelhárí-
tásban a polgári védelem is közreműködött.

Dunavarsányban történt, hogy valaki kife-
szítette az elektromos riasztóberendezés tartó 
dobozát, a kapcsolót pedig úgy támasztotta 
ki, hogy a sziréna folyamatosan szólt. Hosz- 
szú, kínos percekbe telt, míg ezt a nagy ria-
dalmat, kellemetlenséget okozó állapotot 
meg lehetett szüntetni.

Már említettem, fontosnak tartjuk, hogy 
szervezetünket, munkánkat az emberek meg-
ismerjék, és azt tudják, mit tehetnek saját biz-
tonságuk érdekében, mi a teendőjük kataszt-
rófák bekövetkezte esetén.

Nyolc éve szervezünk iskolásoknak ka-
tasztrófavédelmi versenyeket. A résztvevők 
iskolai, majd megyei, végül országos vetélke-

dők során ismerkednek 
sokrétű munkánkkal.

Országos feladatként 
kirendeltségünk is kidol-
goz egy ún. prevenciós — 
megelőzési -  programot 
iskolák számára. Ahol 
ezt elfogadják, ennek 
alapján elkészíthető az 
adott iskola cselekvési 
menetrendje katasztrófák 
esetére. A közeljövőben a 
szigetbecsei általános is-
kola is megkaphatja ezt a 
programot.

A Nemzeti Alaptanterv 
(NAT) lehetővé teszi a 
polgári védelmi tudniva-
lóknak az oktatás mene-

tébe való beillesztését. Célul kell kitűzni, 
hogy az emberek tisztába legyenek lehetősé-
geikkel, megismerve az életet, a javakat védő 
szervezeteket -  így a polgári védelmet — érez-
zék, tudják, hogy a bajban nincsenek egye-
dül: a közismertebb szervezetek mellett ott 
vannak és segítenek a „láthatatlan hadse-
reg" katonái, a polgári védelem munkatár-
sai, akik erre tették fe l az életüket.

Középiskolások gyakorlaton

Egy kis történelem
A két világháború között 1937. december 5-én alakult a Magyar Légoltalmi Liga, 

a mai katasztrófavédelmi szervezet jogelődje. A II. világháborúban kerültek elő-
ször közvetlen veszélybe a hátországban élők, elsősorban a repülőgépek harci 
bevetése következtében.

Polgári védelemről 1964 óta beszélünk. Elsődleges feladata az élet, az anyagi, 
a kulturális javak védelme, a mentés. Bár időközben történlek szervezeti változá-
sok, ez a prioritás változatlan maradt.

2000. január elsején összevonták az Országos Polgári Védelmet és az Orszá-
gos Tűzoltó-parancsnokságot a BM felügyelet alá tartozó Országos Katasztrófa- 
védelmi Főigazgatóságba. Szervezetei a megyei igazgatóságok.

A területi szervezetekben szoros együttműködésen, de külön speciális területe-
ken dolgoznak a tűzoltóságok (hivatásos, önkormányzati, önkéntes és létesítmé-
nyi) és a polgári védelem munkatársai. ' J ?

Szigetbecse a ráckevei: székhelyű kirendeltséghez tartozik. Címe: Ráckeve, 
Szent István tér 4., bejárat az orvosi ügyelet mellett, telefon: 06/24/523-323, veze-
tője Farkas László polgári védelmi alezredes.
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Jelen és jövő a civilekkel Szigetbecsén„Minél nyitottabbak vagyunk mások elfo-
gadására, annál inkább elnyerhetjük mások nagy-
rabecsülését és azt, hogy hallgatnak ránk."

A „civilek” szó alatt nem egy-egy embert 
értünk, hanem azokat a társadalmi szerveze-
teket, amelyek az azonos vagy hasonló érdek-
lődésű és együtt gondolkodó, tenni akaró em-
berek összefogásával, önkéntesen alakultak.

A civil szervezetek szerepe, jelentősége 
egyre inkább meghatározó a társadalomban. E 
tényt az is tükrözi, hogy az országgyűlés a 
2003. évi L. tv-ben kimondja, hogy pályáza-
tok útján is támogatni kell működésüket, meg-
erősítésüket, fejlődésüket elő kell segíteni.

Az évek során nyitottságunk, együttműkö-
désünk eredményeképpen Szigetbecsén is már 
8 civil szervezet alakult meg. Mi civilek azon 
munkálkodunk, hogy a falu életét színesebbé 
tegyük, s minél több embert nyerjünk meg 
közösségi céljainknak. Ezek a következők:

-  a környezetvédelem; a természeti és tár-
sadalmi értékek felkutatása; szűkebb környe-
zetünk és hazánk megismerése és megismer-
tetése; egészséges életmódra nevelés; a kul-
túra színvonalának emelése.

Összefogásunk legjellemzőbb eredményei 
az eddig eltelt időben:

-  minden évben virágokkal ültetjük be 
parkjainkat; a „virágos faluért” akciónak kö-
szönhetően házaink, utcáink, környezetünk 
egyre szebb; többször megszerveztük a falu-
takarítást, szeméttárolókat helyeztünk ki a

közterületre; nyugdíjasaink szorgalmasan 
kézbesítik a Szigetbecsei Krónikát; fiataljaink 
jelentős sportsikereket értek el; a játszótér ki-
alakításában, pályázat előkészítésében tevé-
kenyen részt vettünk; a „Sziget kerékpártú-
ra” során egyre több turista ismeri meg falun-
kat és környékét; túrák, kirándulások szerve-
zésével sok embert mozgósítunk hazánk szép 
tájainak megismerésére; „zöldszíveseink” 
több természeti területet védelmük alá vet-
tek; előadást szerveztünk Csepel-sziget törté-

Kép a klubszobából

nelmi múltjának, valamint természeti értéke-
inek megismerésére.

A Szigetbecse Községért Közalapítvá-
nyunk a pályázati lehetőségekkel élve több 
anyagi segítséget nyújtott, így nevéhez fűző-

dik: -  az iskolások vándortáboroztatása; ok-
tatási, sport és szórakoztató eszközök vásár-
lása; falufejlesztéshez utca- és információ-
táblák, ivókút, kandeláber, sörpadok beszer-
zése; mammográfiai vizsgálat segítése; fa-
lunap támogatása és szervezésében részvétel; 
a művelődési ház pinceklub teljes berende-
zésének megvásárlása.

Munkánk során mindvégig figyelembe 
vettük az önkormányzat falufejlesztési cél-
jait, terveit. Bizonyos feladatokat átvállal-
tunk és sikeresen teljesítettünk, együttmű-
ködve a falu vezetésével. Jövőképünk:

„Szép, kulturált Szigetbecse, egészséges 
emberekkel.”

Mindezek megvalósítására, a még tartal-
masabb együttműködés érdekében célunk, 
hogy az Önkormányzattal közösen elkészít-
sünk egy stratégiai tervet. Ebben megfogal-
mazzuk célunkat, feladatainkat, a haladás 
irányát és útját.

Örömünkre szolgál, hogy kulturált környe-
zetben, a művelődési ház pinceklubjában 
szervezhetjük összejöveteleinket, előadáso-
kat, élménybeszámolókat tarthatunk a falu 
lakosai számára is.

„Egymásért csak együtt tehetünk hatéko-
nyan!”

Lumei Sándorné

Tisztelt Lakosság! Tisztelt Olvasó!
A hatósági ügyintézés folyamatát törvény 

által meghatározott eljárási szabályok álla-
pítják meg. Az államigazgatási eljárás szabá-
lyait alapjaiban az 1957. évi IV. törvény sza-
bályozza, évek során többször módosított és 
kiegészített szabályokkal. A 48 éve megalko-
tott törvény az elmúlt időben jól bevált, fela-
datát megfelelően betöltötte. Az évek során 
történt sokrétű változás, az elektronikus ügy-
intézés térhóditása, az Európai Unióhoz tör-
tént csatlakozásunk megkövetelte a régi eljá-
rási szabály helyett új megalkotását.

A közelmúltban -  több éves előkészítés 
során -  került kidolgozásra az Országgyűlés 
által, 2004. december 20-án történt elfoga-
dással egy átfogó, új szabályozás: a közigaz-
gatási hatósági eljárás és szolgáltatás általá-
nos szabályairól (továbbiakban: KÉT) szóló 
törvény, amely törvény 2005. november else-
jén lép hatályba.

A KÉT szabályozásának főbb céljai:
-  a közhatalom szolgáló funkciójának erő-

sítése, csökkentse az ügyfélre háruló eljárási 
terheket,

-  juttassa érvényre az ügyfelek jogait, az 
ügyféli kötelességek teljesítése során elsőd-
legesen az önkéntes jogkövetés elérését kell 
elérni,

-  az elektronikai ügyintézés szélesebb kö-
rű bevezetése,

-  hatósági ügyintézés során a külföldi ha-
tóságokkal való közvetlenebb együttműkö-
dés.

A KÉT hatályba lépéséig, a törvény teljes-
körű alkalmazásához több végrehajtási jog-
szabály jelent meg és fog még megjelenni a 
közeljövőben.

Az új szabályozás alkalmazása a gyakor-
latban új és nagy feladatot és felelősséget ad 
az önkormányzatoknak, a polgármesteri hi-
vatali dolgozóknak és mindazon hatóságok-
nak, akik a KÉT hatálya alapján végzik a fe-
ladatukat.

A törvényi tervezet előkészítése során fo-
lyamatosan követve a főbb elveket, a törvény 
megjelenésétől fokozatosan szorgalmaztam 
és szorgalmazom a munkatársaimnál a ható-
sági ügyintézés során a hatályba lépő jogsza-
bályok által megkívánt és előírt szolgáltatói 
munkatartalmat, munkastílust.

Úgy érzem, és az ügyfelektől is érkeznek 
olyan visszajelzések, amelyek igazolják, 
hogy hivatalunk dolgozói a jogszabályi kere-
teken belül segítik az ügyfél érdekeinek, jo-
gainak érvényesülését.

Folyamatos önképzéssel is kell a közigaz-

gatási dolgozóknak a munkájuk mind jobb 
ellátása érdekében tudásukat gyarapítani, a 
folyamatos, önálló ügyintézés során szerzett 
tapasztalatok is segíteni fogják az új jogsza-
bályok mind jobb alkalmazását.

Minden hivatali dolgozónak munkaköri le-
írásban foglalt feladatköre van, amely egy 
meghatározott másik dolgozó helyettesítésé-
nek feladatát is tartalmazza. A kis létszámú 
ügyintézői hivatalnál sokrétű az egy-egy dol-
gozónál az eljárás jogszabályon kívül a 
konkrét szakági (anyagi) jogszabályok isme-
rete és alkalmazása.

Az új eljárási szabály sokkal részletesebb 
részfeladatokat határoz meg, mint az eddigi 
eljárási szabály. Az ügyintézés határidejére 
vonatkozó szigorító rendelkezései vannak.

Kérem a Tisztelt Lakosságot, Tisztelt Ügy-
feleket, hogy az új eljárási szabállyal kapcso-
latos bármilyen vonatkozású kérdésük van, 
konzultáljunk. Bármikor szívesen állok ren-
delkezésükre, és a hivatal dolgozói nevében 
is ugyanezt nyilatkozom.

Kérem a tájékoztatásom szíves elfogadá-
sát. Szeretnénk és célunk, hogy a lakosság 
részére mind teljesebb, jobb közigazgatási 
szolgáltatást tudjunk nyújtani.

Losonczy Béla 
jegyző, tanácsos
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Premier a tóparton ropták záróráig. E 
felszabadultan já t-
szó, táncoló, cseve-

vonulásával sikert aratott, majd a né-
zők elragadtatott tapsa kísérte látványos, tehetséggel előadott műso-
rukat.

Ez megalapozta a további vigasságokhoz a hangulatot. Értékes 
nyeremények találtak gazdára a tombolasorsoláson (a fődíj egy ke-
rékpár volt!), és függetlenül a főzőversengés kihirdetett eredményé-
től, minden bográcsból az utolsó falatig elfogytak a finomságok. A 
gyerekek idén sem unatkoztak: több, körükben nagyon népszerű játék 
várta őket. Este a meghívott zenekarok váltva szórakoztatták a kö-
zönséget. Az egész ünnep hangulatához, színvonalához méltó tűzijá-
ték adta meg a rajtjelzést a táncosoknak, akik aztán fáradhatatlanul

Kedvelhetik az égiek Szigetbecsét! A harmadik alkalommal rende-
zett falunapon csodálatos nyáridő fogadta a nagy szeretettel várt ven-
dégeket: napsütés, szélcsend, kellemes meleg és szúnyogok sem za-
varták az ünneplőket.

Megérdemelték a vendéglátók ezt a kedvezést. Mint az eddigi al-
kalmakkor, ezúttal is példás összefogás, sok és gondos munka készí-
tette elő a vendéglátást. Ugyanez jellemezte az egész napot: a szerve-
zők, rendezők hibátlanul látták el a házigazda szerepét, és ők voltak 
azok is, akik mindezek után késő éjszakába nyúlóan elvégezték a te-
rület rendbetételével járó sokrétű munkát.

Kik voltak ők? Képviselők, a polgármesteri hivatal dolgozói, a ci-
vil szervezetek önkéntesei, a közhasznú munkások. Köszönet minden 
közreműködőnek! Nagy szolgálatot tettek a községnek, mert akik au-
gusztus 27-én elfogadták a falunapra szóló meghívást, kitünően érez-
ték magukat és a jól sikerült nap gazdag műsorkínálatának távolból 
érkezett élvezői bizonyára jó hírét vitték Szigetbecsének. Reméljük, 
jövőre még több segítséget kapnak az idén bizony kissé túlterhelt 
szervezők, rendezők.

gő, sétálgató vidám 
forgatagban, a tűzi-
játék mesterséges, 
színes csillagai, majd 
a pislákoló igaziak 
fényei alatt elgon-
dolkoztam. A világ-
mindenséghez ké-
pest parányi Földün-
kön hány embertár-
sunk él rettegésben, 
bizonytalanságban, 
reménytelen szegény-
ségben, nyomorban? 
Hányán válnak esz-
telen gyűlölet, hábo-
rúk, diktatúrák, ter-
ror áldozataivá, vagy 
földönfutóvá termé-

A falunap sikere vitathatatlan! Re-
mek választás volt az új helyszín: ün-
nepélyesen mutatkozhatott be a köz-
ség szép új köztere, a Balassi téri tó 
és környéke. Alkalmas volt a hely-
szín a színpad, a nagy sátor felállítá-
sára, tág teret kaptak a gyermekjáté-
kok, a főzőverseny résztvevői, az 
árusok standjai.

A ráckevei Kék Duna majorette 
együttes és a kiskunlacházi zeneisko-
la zenekara már a tó körüli zenés fel-

szed katasztrófák következményeiként?
Panasz, elégedetlenség, felháborodás... Hányszor rombolják -  jog-

gal, jogtalanul -  napjaink békéjét, jókedvünket. Próbáljuk néha ösz- 
szehasonlítani sorsunkat szerencsétlenebb csillagok alatt születette-
kével. Próbáljunk néha arra gondolni, hogy kisebb, de akár nagyobb 
bajaink is eltörpülnek nagy csapások sújtotta embertársaink bajai 
mellett. Próbáljunk a mi hétköznapjaink sokszor nem könnyű küzdel-
mei közben néha felidézni például a szigetbecsei falunap eseményeit. 
Emlékezzünk a tündéri majorette lánykákra, a lelkesen muzsikáló kis 
zenészekre, a bográcsban fövő ételek szerteáradó illatára, az ízes 
falatokra, a jókedvvel fogyasztott itókákra, a vidám táncra, játékok-

ra, a tombolasorsolás izgalmaira, a 
táncra csábító zenére, a tűzijáték és 
az ég csillagaira! A békére, az 
együttlét örömére. Tudjunk örülni 
mindezeknek! Tudjunk ezekből hitet, 
erőt meríteni a jövő küzdelmeihez!

Sok ilyen békés, vidám napot, órát 
kívánva azzal búcsúzom, amivel a ta-
valyi falunap után is: jövőre, veletek, 
ugyanitt!

Pap Kornélia
(A fotókat Lumei Sándorné készítette.)
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